

Bergoglio IX

In 1960 he entered Colegio Máximo, an hour's drive from Buenos Aires; it would be his base for the next 23 years. Initially he was there to study, but after receiving his "minor orders" on his journey to the priesthood, he entered upon the Jesuit required "regency" in which he taught Spanish Literature at a prestigious secondary school in Buenos Aires, La Inmaculada. Students responded well to the future Pope, and as they do, they nicknamed him in Argentine slang "Carucha" – meaning "long face," because of his mournful expression. You can still see that expression on his face when he is at rest or praying. The 2nd Vatican Council took place during this time, and as happened in the US so in Argentina: the Church underwent profound changes. Many Latin American priests got involved in political revolution using Marxist ideology to string their ideas together. In contrast Jorge clung to the idea of "reform" rather than "rupture" or revolution. By the time he was ordained a priest on Dec. 13, 1969, only a couple of his fellow novices remained, most having left the order to marry or join the social struggle or both. Jorge then was sent to Spain in preparation for "final vows" focusing on the "Spiritual exercises" of St. Ignatius of Loyola. At the end of that year, he took his final vows including the simple vows of poverty, chastity and obedience, and a fourth vow peculiar to Jesuits "special obedience to the Pope."

IHM. pray for us,
Father Jerry

Bergoglio IX

En el año 1960, él ingresó al Colegio Máximo que queda a una hora de carro de Buenos Aires; esa sería su casa por los próximos 23 años. Inicialmente, él estaba allí para estudiar, pero después de recibir sus "órdenes menores" en su camino hacia el clero, él entró en lo que se conoce como la "regencia" requerida por los Jesuitas, en donde enseñó Literatura Española en la secundaria de un colegio muy prestigioso de Buenos Aires, La Inmaculada. Los estudiantes se sintieron bien con el futuro Papa, y como era la costumbre, le pusieron el sobrenombre en dialecto argentino de "Carucha" que quiere decir "cara larga", debido a su triste expresión. Todos pueden ver esa expresión en su cara cuando está descansando o rezando. El Concilio Vaticano Segundo se realizó durante ese tiempo y, como ha pasado aquí en los Estados Unidos, igual en Argentina la Iglesia pasó por cambios muy profundos. Muchos sacerdotes en Latino América se involucraron en una revolución política usando ideologías Marxistas para regir sus pensamientos. Por el contrario, Jorge se aferró a la idea de "reforma" y no de "ruptura" ó revolución. Para el momento en que él fue ordenado sacerdote, el 13 de Diciembre del 1969, solamente quedaron un par de sus compañeros seminaristas; todos los demás Jesuitas dejaron la orden para casarse, ó unirse a la lucha social, ó ambas cosas. Entonces, Jorge fue enviado a España para la preparación de sus "votos finales" enfocándose en los "Ejercicios Espirituales" de San Ignacio de Loyola. Al final de ese año, él hizo sus votos finales incluyendo los votos simples de pobreza, castidad y obediencia; y un cuarto voto muy peculiar de los Jesuitas que es "especial obediencia al Papa".

*ICM, ora por nosotros,
Padre Jerry*